
 Podstawowej im. Bohaterów Warszawy Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki i 
Rozwoju w dniu 21 września 2023 roku 

Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej ul. Lilpopa 18 
 
Obecni: 
- Bożena Majewska – Przewodnicząca  
- Alicja Rotfeld-Paczkowska 
- Dąbrówka Smolny 
- Wojciech Żółtowski 
- Małgorzata Łaskarzewska 
- Sławomir Lasota 
oraz 
Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Bohaterów Warszawy Agnieszka Hein 
 
PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
3. Wnioski Komisji do budżetu miasta na 2024 rok – dyskusja. 
4. Sprawy różne. 
5. Wolne wnioski. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad. 1) 

Przewodnicząca Komisji rozpoczęła posiedzenie o godzinie 19.02,  przywitała obecnych na 
posiedzeniu członków Komisji (obecnych 3 członków Komisji: Bożena Majewska, Dąbrówka 
Smolny, Małgorzata Łaskarzewska) oraz stwierdziła kworum. 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia Komisji 
Gospodarki i Rozwoju z 31 sierpnia 2023 roku. 
W wyniku głosowania: 3 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
Ad. 3) 

Wyświetlone zostały propozycje wniosków do przyszłorocznego budżetu. 

O godzinie 19.05 do obrad dołączyli Radni Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Żółtowski i 
Sławomir Lasota. Obecnych 6 członków Komisji.  

Dyrektor Szkoły Agnieszka Hein powiedziała, że w szkole organizowana jest leśna klasa, w 
której dzieci będą mogły mieć zajęcia na świeżym powietrzu. Inicjatywa ta została podjęta 
przez Rade Rodziców, która zebrała na ten cel 20.000 zł.  
 
Radny Sławomir Lasota zapytał czy według Radnych drogi nadal powinny być priorytetem w 



budżecie gminy.  

Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że błędem byłoby marnowanie projektów przebudowy 
dróg, na które gmina wydała już środki. Rada odpowiada się za dokończeniem prac 
rozpoczętych w latach poprzednich. Obecnie na wiele dróg można otrzymać dofinansowanie i 
warto z tego skorzystać, póki jest taka możliwość.  

Przewodnicząca powiedziała, że nie chce by środki przeznaczone na wykonanie projektów 
dróg się zmarnowały. Dofinansowania przyznane gminie z funduszy unijnych mogły być 
wykorzystane jedynie na drogi, a nie na jakikolwiek inny cel. Stan dróg w Podkowie Leśnej 
uległ znacznej poprawie, lecz nadal są takie odcinki, na których nawierzchnie skarżą się 
mieszkańcy.  Powiedziała, że według niej drogi nadal są priorytetem.  

Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że drogi są niezwykłe ważne dla dostępności 
komunikacyjnej nie tylko aut, ale również pieszych. Poprawa nawierzchni dróg sprawia, że 
osoby starsze chętniej wychodzą na zewnątrz. 

Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska powiedziała, że wczoraj przyszli do niej sąsiedzi z pismem do 
Burmistrza o naprawę nawierzchni drogi, więc nadal są ulice, które sprawiają problem 
mieszkańcom i należy je wyremontować.  

Radna Dąbrówka Smolny powiedziała, że nowe drogi poprawiają bezpieczeństwo.  

Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że przy remoncie ulic destruktem należy 
zastosować specjalne podbudowy ułatwiające korzystanie z drogi przez mieszkańców.  

Przewodnicząca powiedziała, że na spotkaniu dot. projektu organizacji ruchu była mowa, że 
uwzględnia on wykonanie znaków zezwalających na ruch rowerowy na ulicach 
jednokierunkowych. W celu poprawy bezpieczeństwa wszystkie skrzyżowania mają być 
równorzędne i być wyniesione.  

Radna Małgorzata Łaskarzewska zaproponowała ustawienie obok ławek bujanek dla dzieci, 
co byłoby odpowiedzią na potrzeby matek z dziećmi.  
Radna Dąbrówka Smolny powiedziała, że w Podkowie Leśnej większość z mieszkańców ma 
duży ogród, w którym dzieci mogą się bawić. Co więcej, są dwa duże place zabaw na terenie 
gminy.  
 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że według niego rozbudowa systemu sieci monitoringu 
jest istotna. Zastosowanie dodatkowych kamer będzie wiązało się ze wzrostem poczucia 
bezpieczeństwa wśród mieszkańców. Obecnie centrala monitoringu znajduje się na 
Posterunku Policji. 

Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że uczniowie z Liceum Ogólnokształcącego w 
Podkowie Leśnej zawnioskowali o zagospodarowanie miejsca na zakończeniu ulicy 
Wiewiórek, które mogłoby pełnić różne funkcje. Jest to miejsce, w którym widoczne są 
wystawy wykonane przez młodzież. Zagospodarowanie tego miejsca będzie działało na 
korzyść miasta i integracje młodzieży.  

Radna Małgorzata Łaskarzewska zaproponowała zarezerwowanie środków na wykonanie 
miejsc piknikowych w parku przy Pałacyku Kasyno. W Grodzisku Mazowieckim są takie 



miejsca piknikowe, które dają społeczności możliwość do integracji.  
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że teren przy Pałacyku od wielu lat jest kwestią 
sporów.  

Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że należy zagospodarować teren przy 
cmentarzu w celu przystosowania go do targowiska. 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że nie sądzi by targowisko w Podkowie Leśnej cieszyło 
się zainteresowaniem sprzedawców ze względu na wielkie targowiska w Grodzisku 
Mazowieckim, Milanówku i Pruszkowie.  
 
Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska powiedziała, że w Podkowie Leśnej powinno być miejsce, w 
którym mieszkańcy mogliby nieodpłatnie wymienić się roślinami.  
 
Przewodnicząca zarządziła przegłosowanie wniosków do budżetu na 2024 rok Komisji 
Gospodarki i Rozwoju:  

1. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na kontynuację inwestycji 
drogowych wg posiadanych zatwierdzonych dokumentacji projektowych. 
Wyniki głosowania: 5 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu 
 

2. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na wykonanie remontu ul. 
Myśliwskiej do ul. Wiewiórek z systemem odwodnienia. 
Wyniki głosowania: 5 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu 
 

3. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na uzupełnienie oznakowania ulic 
według Systemu Informacji Miejskiej. 
Wyniki głosowania: 5 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu (Radny 
Wojciech Żółtowski nie obecny podczas głosowania) 
 

4. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na kontynuację remontów ulic 
pylących. 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

5. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na opracowanie studium 
wykonalności ciągu pieszo-rowerowego pod torami WKD – odcinek łączący ul. 
Topolową z Helenowską. 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

6. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na kontynuację prac nad 
stworzeniem obszarowej strefy 30 km/h i wprowadzenie Strefy Płatnego 
Parkowania.  
Wyniki głosowania: 5 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu 
 

7. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na wykonanie urządzeń 
spowalniających ruch oraz poprawiających widoczność  (np. luster drogowych). 
Wyniki głosowania: 5 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu 
 



8. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na kontynuację programu 
„Podkowa zwalcza smog”. 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

9. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na kontynuację montażu ławek 
miejskich.   
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

10. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na wprowadzenie akupunkturowo 
bujanek dla dzieci przy istniejących ławkach. 
Wyniki głosowania: 2 za, 4 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

11. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na rozbudowę systemu 
monitoringu w Podkowie Leśnej w celu poprawy bezpieczeństwa. 
Wyniki głosowania: 5 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu 
 

12. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na modernizację i rozbudowę 
infrastruktury wodociągowej i kanalizacyjnej - w tym spinek wodociągowych jak i 
punktów czerpania i uzdatniania wody. 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

13. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na zapewnienie pomocy 
psychologicznej dla dzieci, młodzieży i opiekunów, w oparciu o kampanie 
informacyjne dotyczące sposobów pomocy, przeciwdziałanie hejtowi i warsztaty w 
zakresie wzmacniania samooceny. 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

14. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na remonty i naprawy mieszkań 
komunalnych wraz z poprawą stanu technicznego budynków. 
Wyniki głosowania: 2 za, 0 przeciw, 4 radnych wstrzymało się od głosu 
 

15. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na kontynuację prac związanych z 
rewitalizacją stawu w Parku Miejskim. 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

16. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na kontynuację prac nad 
przeprowadzeniem procedury ustanowienia pomników przyrody oraz dalszą 
ochronę drzew w Lesie Młochowskim. 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu 
 

17. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na zbudowanie ciągu pieszo-
rowerowego umożliwiającego wejście do Lasu Młochowskiego na odcinku 
pomiędzy ulicami 11 Listopada i Prusa.  
Wyniki głosowania: 4 za, 1 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu 
 



18. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na zaprojektowanie i wykonanie 
zakończenia ulicy Wiewiórek przy Liceum Ogólnokształcącym w Podkowie Leśnej o 
mieszanej funkcji pieszo-jezdnej i rekreacyjnej z elementami małej architektury.  
Wyniki głosowania: 2 za, 2 przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu 
 

19. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na zaprojektowanie i wykonanie 
miejskiego targowiska. 
Wyniki głosowania: 1 za, 4 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu 

Ad. 4) 
Nie zgłoszono spraw różnych.  

Ad. 5) 
Nie zgłoszono wolnych wniosków.  

Ad. 6) 
Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie o godzinie 20.50. 

 
 
Protokół sporządziła Marta Myszkowska 

 

 

 

Przewodnicząca Komisji  
        Gospodarki i Rozwoju  

             /-/ 
  Bożena Majewska 


